
Generalforsamling den 7-3-24 

Punkt 1. 

Valg af stemmetæller. Bjarne og Anders blev valgt. 

Valg af referent. Kim Rasmussen blev valgt. 

Valg af dirigent. Ole Bennetzen blev valgt. 

Punkt 2. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 3. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 4. 

Vedlagt og godkendt. 

Punkt 5. 

1 forslag 

 

Punkt 2. Bestyrelsens beretning. 

Dialog i salen efter beretning: 

Fra salen: Hvorfor Skal vi tænke på BNBO? 

Bestyrelsen: Fordi boringerne ligger inde på vores egen grund, og der er nok areal til det ikke er 

nødvendigt, og så at ham der ejer jorden bag ved vandværket, er flink til ikke at sprøjte op til 

vandværkets grund. 

Fra salen: Hvad var det for nogle pesticider der blev fundet? 

Bestyrelsen: Nitrit og ikke over grænsen. Dirigent retter, nitrit er ikke et pesticid, det er et stof og 

kommer fra nitrat og man skal op i store mængder før det er sundhedsskadeligt. 

Jørgen supplerer med, at der et kommet noget nyt, at man kan få en app på sin telefon, så man 

kan læse sin egen vandmåler af. Den koster 4000 kr. for værket og 12 kr. for forbruger pr. år. 

Beretning godkendt.  

 

Punkt 3. Regnskab: 

Fra salen: Bidrag til ØD-vand. Udby havde nogle værdier der gjorde, at vi i en årrække ikke skulle 

lægge så mange penge i det. 

Dirigent: ØD har større udgifter end indtægter, så det er en efterregulering på alle medlemmer. 

Udby har en værdi i den vandledning som de overdrog til ØD, derfor har man noget 

tilgodehavende og det bliver mindre, så man får lidt tilbage på afskrivninger, men betaler det 

samme bidrag. Så er Råbylille kommet med, og de har en nødforsyning og den har en værdi af 1.5 



million, og som de andre skal de også have nogle penge tilbage over en 10-årig periode, så det 

betød at omkostningerne steg, 

Regnskab godkendt. 

Punkt 4. Budget for året 2024: 

Budget godkendt. 

 

Punkt 5. Indkomne forslag: 

Bestyrelsen indstiller at det principgodkendes at Udby vandværk lægges sammen 

med Magleby, Hjertebjerg og Råbylille pr. 1-1-2025 

Bestyrelsen: Det har været længe undervejs, at vi skulle lægge os sammen med de andre. 

Bestyrelsen fremlægger det forslag, at vi sammenlægger os med de andre den 1-1-25 og snart 

herefter laves et fælles vand-selskab.  Der henvises til vores hensigtserklæring fra juni 2022, hvor 

vi blev enige om at gå sammen pr. denne dato. Hvis vi godkender det forslag, vil vi blive indkaldt til 

en stiftende generalforsamling af det nye selskab, og bagefter en ekstraordinær 

generalforsamling, hvor der sker en afvikling af Udby vandværk. Formålet med det nye er at sikre 

en sikker og robust vandforsyning af høj vandkvalitet på Østmøn, og til den lavest mulige pris. Der 

er stigende krav fra myndighederne til vandkvalitet og kontrol. Ønsket er at drive en effektiv og 

professionel vandforsyning. Med dannelse af et nyt selskab tilstræbes der forsyningssikkerhed ved 

etablering af nye nødforsynings ledninger mellem de eksisterende vandværker. Vi har nogle, men 

det kan være at der skal udbygges, måske med nogle råvands ledninger. ØD har også en boring på 

Kirkemosevej, som kunne være interessant at bruge. På sigt kunne det måske være, at der skulle 

bygges et eller to nye vandværker. Det kan være svært for os med et nyt værk, da vi kun er 178 

forbrugere. Så vi indstiller til, at det principgodkendes at Udby vandværk lægges sammen med 

Magleby, Hjertebjerg og Råbylille pr 1-1-2025 eller hurtigst muligt. Ved en evt. sammenlægning er 

det ikke sikkert, at alle 4 vandværker kan være klar til den 1-1-2025, men så kommer de 

resterende med når de er klar. Fremtidens vandforsyning, som vi ser det i bestyrelsen og ØD, er at 

en høj forsynings sikkerhed er i fokus og bag anbefalingen af vandforsyningens selskabet, ligger et 

ønske om at sikre andelshaverne og forbrugerne en sikker vandforsyning af høj kvalitet. Kravene til 

vandforsyning stiger kraftigt, og der er øget fokus på forureningskilder. Adgang til drikkevand i det 

nødvendige omfang er blevet kritisk. Det kræver kompetente og driftssikre vandselskaber. Et nyt 

selskab med 2100 andelshaver vil stå stærkere. Målsætning og troen på stordrift-fordele ved 

administration, fældes indkøb, regnskab, revision, drift, vedligehold, alt med henblik at holde 

prisen nede. 

 



Fra salen: Udvidelse af nødforsyning, det er dyrt. Er der noget i udsigt eller er det en mulighed i 

fremtiden? 

Bestyrelsen: Det er en mulighed. Vi har en nødforsyning alle sammen, så vi kan hjælpe hinanden. 

Det der kan være ude i fremtiden, hvis der skal bygges nye værker er, at der skal bruges nogle 

ledninger til råvand imellem værkerne. Lige nu er det drikkevand der flyder.  

Fra salen: Men ikke nogen planer nu? 

Bestyrelsen: Nej, lige nu handler det om at vi skal gå sammen. Hvad der så skal ske efter, er den 

nye bestyrelses beslutning. Vi vil kæmpe for at vi kommer med i den, for at vi også bliver hørt. 

Fra salen: Hvad er der af risiko og udfordringer ved en sammenlægning? 

Bestyrelsen: Vi kan ikke lige få øje på nogle, måske reduceret indflydelse med under 200 

andelshavere. Lige nu er vi jo ret selvbestemmende i forhold til hvad vi gør, og det kan jo godt 

være at vi bliver en del af en større pakke, som skal finansiere noget, som vi ikke ville have valgt,  

hvis vi var os selv. Det er en del af risikoen. 

Fra salen: Hvad er fordelen på kortere sigt? 

Bestyrelsen: Administrationsomkostninger vil man kunne se det på med det samme. Der skal ikke 

laves 4 regnskaber, men kun et. 

Fra salen: Hvad med Jørgen, kommer der en og siger at han ikke skal passe værket mere? 

Bestyrelsen: Det kan også være der kommer en og spørgerm, om at han også vil passe Råbylille? 

Så langt er vi ikke kommer endnu. Vores vandværk bliver ikke nedlagt indtil videre, det fungerer 

godt. 

Fra salen: Kan forstå at vores værk er rimelig opdateret, står de andre værker til en opdatering 

som vi skal medfinansiere? 

Bestyrelsen: Nej vi er meget lige. 

Dirigent: Hjertebjerg har også de nye vandmålere. Magleby når måske at skifte inden 1-1-25. 

Råbylille har en anden model, som blev skifter for 3 år siden, så der skal ikke skiftes før om 7-8 år. I 

ØD har vi nogle arbejdsgrupper, hvor man arbejder på tværs mellem bestyrelserne. En gruppe 

med nye vedtægter, en med økonomi om, hvordan man kommer ind i det nye selskab,så alle 

bliver tilgodeset og der kommer to nye grupper. En med teknik, som ser på hvad vi har og evt. skal 

have i fremtiden, og en gruppe med organisation, hvor der sidder nogen som har en viden om 

vandværker og dem skal vi helst beholde. 

Fra salen: Der sidder nogle fra de enkelte værker med viden om de enkelte værker. Er der blevet 

talt om, at der skal være en repræsentant fra de enkelte værker i den nye bestyrelse? 



Dirigent: Det har været svært, men man er blevet enige om, at mindst to fra hvert vandværk i en 

periode. Det er ikke vedtaget endnu. 

Fra salen: Det der med at blande vand. Råbylille har haft store problemer, hvordan løser i det? 

Bestyrelsen: Vi får ikke noget af det, de får fra os. 

Dirigent: Den ene boring lå lige under grænseværdien. Den anden borings grænseværdier lå over 

og for nogle stoffer, som man aldrig havde testet for før, og det man finder, er rester fra et stof 

man brugte til at sprøjte roer med. Vi lukkede den ene boring, og da vi har en nødledning til 

Hjertebjerg, fik vi vand fra dem. Vi fik bygget vores nødledning om, så Hjertebjerg kunne fylde 

vores tank, så vi kunne blande os ud af det. Sidste år fik vi lov til at lave en ny boring, så skal vi lige 

have teknikken til at køre, så er vi selvforsynende igen. 

Fra salen: Hvad med Ulvshale? 

Bestyrelsen: De er blevet spurgt om de vil være med, men ikke endnu. 

Fra salen: Hvad med boringen på Kirkemosevej og det forurenede jord der ligger ved Stege, hvad 

vil I gøre ved det? 

Bestyrelsen: Kommunen påstår, der ikke sker noget med vores boring. Vandrådet har indgivet en 

protest om de jordbunker. Har bedt formanden for vandrådet om at få en skriftlig erklæring om at 

der ikke sker noget. 

Forslag godkendt. 

 

Punkt 6. Valg til bestyrelse: 

Bente Petersen (modtager genvalg) blev valgt 

Charlotte Berg (modtager genvalg) blev valgt 

Henning Olesen (modtager ikke genvalg) 

Anders Jensen blev valgt 

Punkt 7. Valg af suppleant: 

Mona Nielsen bliver genvalgt 

 

 



 

Punkt 8. Valg af revisor og revisorsuppleant. 

Charlotte Rasmussen blev genvalgt. 

Som revisorsuppleant, Heidi Pedersen genvalgt. 

Punkt 9. Eventuelt: 

Fra salen: En gruppe, som det sidste år har snakket om, hvordan vi kan få et dejligt sted for byens  

borgere. Vi har søgt nogle penge, og har i første omgang fået nogle til at afholde en dag til at 

samle byen om, hvad der skal ske på vandværksgrunden, og det er på Kristi Himmelfartsdag den  

9. maj. Når det sidste er på plads, bliver der sendt invitationer rundt til alle. Der vil være nogle 

oplæg, og der vil være mulighed for at komme med nogle ideer. Der vil være mulighed for 

morgenmad og frokost. 

 


